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PROTOKÓŁ 
 

ze spotkania Prezydenta Miasta Rzeszowa z mieszkańcami osiedli Gen. Grota Roweckiego, 
Piastów i Dąbrowskiego  które odbyło się w dniu 18 października  2013 r. 

 
 
Uczestnicy spotkania: 
  

• Prezydent Miasta Rzeszowa - Tadeusz Ferenc  

• Przewodniczący Rady Osiedla Gen. Grota Roweckiego – Łukasz Dziągwa 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – Stanisław Sienko 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – Marek Ustrobiński 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – Roman Holzer 

• Dyrektorzy wydziałów i jednostek równorzędnych Urzędu Miasta Rzeszowa  

• Radni Rady Miasta Rzeszowa 

 
Porządek spotkania: 

• Prezentacja Zastępcy Prezydenta Miasta Rzeszowa – Stanisława Sienko  dotycząca 
najważniejszych inwestycji w mieście; 

• Dyskusja, pytania dotyczące problemów osiedli. 
 

Ad.1 

Projekty planowane do realizacji współfinansowane przez Unię Europejską ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 

Techniczna 2007 - 2013 

 „Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego”; 

(wartość projektu: 1 573 562 zł/ kwota dofinansowania: 1 416 205 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej              

2007 – 2013  

 „Budowa systemu integrującego transport publiczny miasta Rzeszowa i okolic”; 

(wartość projektu: 415 069 189 zł / kwota dofinansowania: 311 117 157 zł) 
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 „Lublin i Rzeszów – współpraca i wykorzystanie szans rozwojowych”; 

(wartość projektu: 977 000 zł / kwota dofinansowania:  877 500 zł) 

 „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej”; 

 (wartość projektu: 1 473 199 zł / kwota dofinansowania: 1 399 539 zł) 

Projekty współfinansowane ze środków Unii Europejskiej z Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego 2007 -2013 

 „Poprawa infrastruktury sportowej poprzez przebudowę stadionu miejskiego                     

w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 41 500 000 zł / kwota dofinansowania: 28 317 871 zł) 

 „Poprawa infrastruktury placówek pomocy społecznej w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 4 890 459 zł / kwota dofinansowania: 2 599 480 zł) 

 „Regionalne Centrum Kształcenia Zawodowego w Zakresie Nowoczesnych 

Technologii”; 

(wartość projektu: 13 524 406 zł / kwota dofinansowania:  11 286 589 zł) 

 „Podkarpacki System e-Administracji Publicznej PSeAP”; 

(wartość projektu: 5 276 868 zł / kwota dofinansowania: 4 429 339 zł) 

 „Budowa regionalnej sieci szerokopasmowej aglomeracji rzeszowskiej ResMAN – 

Etap II”; 

(wartość projektu: 18 038 913 zł / kwota dofinansowania: 15 333 076 zł) 

 „Budowa budynku dydaktycznego Zespołu Szkół Gospodarczych w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 10 847 091 zł / kwota dofinansowania:  4 785 427 zł) 

 „Budowa drogi łączącej drogę krajową S-19 (węzeł Kielanówka) z drogą krajową nr 9 

w ciągu ul. Podkarpackiej w Rzeszowie – Etap I”; 

(wartość projektu: 31 501 877zł / kwota dofinansowania:  9 257 315 zł) 

 „Budowa drogi łączącej drogę krajową S-19 (węzeł Kielanówka) z drogą krajową nr 9 

w ciągu ul. Podkarpackiej w Rzeszowie – Etap II”; 

(wartość projektu: 5 005 754 zł / kwota dofinansowania: 3 302 501 zł) 

 „Budowa ul. Gt na odcinku od Zo do ul. Lubelskiej wraz z uzbrojeniem”; 

(wartość projektu: 3 634 484 zł / kwota dofinansowania: 2 460 950 zł) 

 „Przebudowa ul. Wieniawskiego w Rzeszowie – Etap I”; 

(wartość projektu: 3 833 147 zł / kwota dofinansowania:  2 458 651 zł) 

 „Budowa kanału ulgi dla potoku Mikośka w celu zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego terenów miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 50 678 457 zł / kwota dofinansowania: 33 659 185 zł) 

 „Rozwój usług medycznych w zakresie rehabilitacji poprzez utworzenie zakładu 

wodolecznictwa i rehabilitacji w Szpitalu Miejskim w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 3 297 404 zł / kwota dofinansowania: 2 219 433 zł) 
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 „Zabezpieczenie osuwiska przy ul. Konfederatów Barskich w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 670 665 zł / kwota dofinansowania: 568 769 zł) 

 „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – Etap II”; 

(wartość projektu: 6 503 201 zł / kwota dofinansowania: 1 999 820 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej ILA Berlin Air Show 2010”; 

(wartość projektu: 222 599 zł / kwota dofinansowania: 69 375 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej International Paris Air Show 2009”; 

(wartość projektu: 324 427 zł / kwota dofinansowania: 160 150 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej Paris Air Show 2011”; 

(wartość projektu: 174 872 zł / kwota dofinansowania: 144 459 zł) 

 „Kompleksowa informatyzacja Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej Nr 1 w Rzeszowie, jako element Podkarpackiego Systemu Informacji 

Medycznej – PSIM”; 

(wartość projektu: 5 400 000 zł / kwota dofinansowania: 4 471 000 zł) 

 „Modernizacja sieci ciepłowniczej Rzeszowa w okresie 2007 – 2012”; 

(wartość projektu: 3 862 607 zł / kwota dofinansowania:  2 478 485 zł) 

 „Poprawa bezpieczeństwa miasta Rzeszowa w zakresie zagrożeń pożarowych, 

powodziowych i katastrof poprzez zakup sprzętu ratowniczego”; 

(wartość projektu: 2 464 130 zł / kwota dofinansowania:  967 429 zł) 

 „Promocja miasta Rzeszowa – kampania reklamowa miasta i regionu w kraju i poza 

granicami Polski”; 

(wartość projektu: 500 000 zł / kwota dofinansowania: 300 000 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego lub Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko na lata 2007 - 2013 

 „Budowa drogi krajowej łączącej obwodnicę północną miasta Rzeszowa z drogą 

ekspresową S-19 i autostradą A-4”; 

(wartość projektu: 86 356 100 zł / kwota dofinansowania: 68 111 249 zł) 

 „Rozbudowa inteligentnego systemu transportu drogowego na terenie miasta 

Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 16 004 669 zł / kwota dofinansowania: 11 737 107 zł) 

 „Porządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 12 315 162 zł / kwota dofinansowania:  5 229 011 zł) 

 „Porządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie miasta Rzeszowa –                 

etap II”; 

(wartość projektu: 737 227 zł / kwota dofinansowania:  512 003 zł) 
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 „Przebudowa sieci ciepłowniczej Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 27 743 620 zł / kwota dofinansowania: 12 480 761 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007 – 2013 

 „Szczęśliwe przedszkolaki – program wyrównywania szans w rzeszowskich 

przedszkolach”; 

(wartość projektu: 2 738 949 zł / kwota dofinansowania: 2 697 864 zł;) 

 „Nowoczesny Urzędnik – Kompetentny Urzędnik. Program szkoleniowy dla 

pracowników samorządowych Urzędu Miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 866 100 zł / kwota dofinansowania: 736 185 zł) 

 „Indywidualizacja procesu nauczania w klasach I-III rzeszowskich szkół 

podstawowych”; 

(wartość projektu: 1 923 051 zł / kwota dofinansowania: 1 923 051 zł) 

 „Podkarpacie stawia na zawodowców”; 

(wartość projektu: 9 539 623 zł / kwota dofinansowania: 8 252 666 zł) 

 „Alternatywne metody zarządzania placówkami oświatowymi w Gminie Miasto 

Rzeszów-szkolenia informatyczne dla kadry zarządzającej”; 

(wartość projektu: 97 802 zł / kwota dofinansowania:  83 131 zł) 

 „Modernistyczne metody nauczania wykorzystywane w dydaktyce – rozwój 

kompetencji informatycznych nauczycieli placówek oświatowych w Gminie Miasto 

Rzeszów” 

(wartość projektu: 97 970 zł / kwota dofinansowania: 83 275 zł) 

 „Tworzenie interaktywnej przestrzeni multimedialnej w placówkach oświatowych              

w Gminie Miasto Rzeszów”; 

(wartość projektu: 97 412 zł / kwota dofinansowania: 82 800 zł) 

 „Wzrost jakości obsługi administracyjnej placówek oświatowych w Gminie Miasto 

Rzeszów – szkolenia informatyczne dla kadry administracyjnej”; 

(wartość projektu: 96 929 zł / kwota dofinansowania:  82 390 zł) 

 

Wykorzystanie środków unijnych. Wartość całkowita projektów realizowanych przy 

wsparciu finansowym Unii Europejskiej to 1,1 mld złotych. Wysokość dofinansowania to 

795,6 mln złotych.   

W latach 2004 – 2006 miasto pozyskało blisko 200 mln zł, w latach 2007 – 2013 kwotę 595 

mln zł (stan na dzień 16 lipca 2013 r.)  

Środki unijne miasto wykorzystuje na:   

 Infrastrukturę drogową i komunikacyjną -  516 mln zł; 

 Infrastrukturę ochrony środowiska i zapobiegania zagrożeniom – 129 mln zł; 
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 Edukację – 68 mln zł; 

 Infrastrukturę sportową – 28 mln zł 

 Nowoczesne technologie i informatyzację – 31 mln zł; 

 Promocję, kulturę i turystykę – 13 mln zł; 

 Infrastrukturę ochrony zdrowia, pomoc społeczna – 7 mln zł 

Liczba przedsięwzięć dofinansowanych ze źródeł Unii Europejskiej to 248 projektów na 

wartość 1,1 mld złotych, których dofinansowanie wyniosło 795,6 mln zł tj. 67%.  

 
 
Ad. 2 
 
Pytanie:  

1) Na Osiedlu Piastów w ostatnim czasie zaostrzyły się objawy astmy, prawdopodobnie 
jest to spowodowane przez emisje wydzielane z zakładów WSK, ponieważ 
zanieczyszczone powietrze negatywnie wpływa na oddychanie; 

2) W Rzeszowie ceny biletów MPK dla rencistów są wysokie, wyższe niż w innych 
miastach. Prosimy o zmniejszenie cen; 

3) Miasto jest bardzo ładnie oświetlone, szczególnie w okolicach świat, wygląda to 
pięknie, ale przeznaczone jest na to dużo pieniędzy, zamiast tego przydałyby się 
dodatkowe koksowniki dla osób bezdomnych i potrzebujących; 

4) Osiedle Piastów jest osiedlem ludzi starszych i potrzebne są ławki w celu odpoczynku 
podczas spacerów, kiedyś ławek było dużo więcej niż teraz, szczególnie wzdłuż 
głównych ulic. 

5) Za mało jest koszy na psie odchody. 
Odpowiedź:  
Ad.1   
Stan powietrza jest monitorowany przez Inspekcje Ochrony Środowiska i jakość powietrza 
spełnia wszelkie normy. Są okresowe przekroczenia m.in. pyl PR 10, PR 2,5, związane jest to  
z sezonem grzewczym. Przemysł w marginalnym stopniu jest źródłem tych emisji. Mamy 
program ochrony powietrza. Poza tym podejmowane są działania zmierzającego likwidacji 
piecy kaflowych. 
Ad. 3  
Nadmiar koksowników nie będzie sprzyjał czystości powietrza. Natomiast jeśli będą takie 
polecenia to postawimy dodatkowe koksowniki. 
Ad.2  
Kwestia dopłat do biletów jest dość skompilowana. Do komunikacji miejskiej dopłacane są 
pieniądze z podatków. Emeryci mają darmowe przejazdy, natomiast na powiększenie tej 
liczby osób trzeba dużej sumy pieniędzy. 
Ad. 3  
Miasto musi być bezpieczne, estetyczne, czyste i pięknie oświetlone, to przyciąga 
biznesmenów i inwestorów do naszego miasta. 
Ad. 5  
Do każdego właściciela psa dostarczono specjalne woreczki na psie odchody. 
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Pytanie: 

1) Problemem na osiedlu jest brak koszy na psie odchody, co za tym idzie często                      
w piaskownicach i na placach zabaw dla dzieci można spotkać wypróżniające się 
zwierzęta i właściciele nie sprzątają po nich. Prosimy o interwencję; 

2) Dzieci w wieku 3-5 lat musza płacić za bilet MPK 1,7zl, gdzie studenci maja mniejsza 
kwotę do zapłaty za bilet. Czemu tak jest?; 

3) Przejście do przedszkola muzycznego jest bardzo zanieczyszczone i nieodśnieżone                
w zimie. Prośba o interwencję; 

4) Prośba o wyrównanie asfaltem miejsca obok hali „Podpromie”, gdzie dzieci 
uczęszczają na lekcje jazdy na rolkach. 

Odpowiedź:  
Ad. 3 
Odnośnie przedszkola nr 14 – temat już został zgłoszony, będzie interwencja w tej sprawie 
 
Pytanie:  

1) Problem z toaletami dla matek z dziećmi na Bulwarach - miały powstać przy bloku              
nr 39 i 41. Czy coś się dzieje w tym temacie? 

2) Parking przy prokuraturze, który ma powstać jest nieprzemyślaną inwestycją. 
Mieszkańcy też mają problem z parkowaniem w tej okolicy. Ma powstać boisko 
sportowe na bulwarach, natomiast mieszkańcy woleliby żeby tereny te zostały 
miejscem spacerów i odpoczynku dla ludzi starszych. 

Odpowiedź:  
Ad. 1  
Zostaną wybudowane nowoczesne szalety z prysznicami. Będą szalety damskie, męskie                   
i również dla matek karmiących. Planowana jest również budowa zamykanych                            
i podgrzewanych w zimie przystanków autobusowych. 
 
Pytanie:  

1) Kwestia udrożnienia ulicy Piastów - od ulicy B. Chrobrego do ulicy W. Pola. Poza tym 
problemem są, na długości odcinka ulicy B. Chrobrego do Powstańców Warszawy, 
samochody, które parkują na chodnikach tak, ze nie można się minąć. Żeby się 
wyminąć trzeba przepuszczać samochód z przeciwka. Prośba o poszerzenie drogi. 

2) Na ulicy Krzywoustego jest potrzeba  stworzenia nowych miejsc parkingowych, gdyż 
sytuacja z zaparkowaniem jest bardzo trudna. 

3) W parku Inwalidów potrzebne są kolejne nasadzenia drzew.  
 
Odpowiedź:  
Ad. 2 
Teren przy ulicy Krzywoustego zostanie zagospodarowany - wydane zostało polecenie w tej 
sprawie.  
Ad. 1 
Zastanowimy się nad poszerzeniem ulicy Piastów.  
Ad. 3  
Drzew w parku wydaje się być na razie wystarczająco, dajmy im trochę czasu żeby podrosły.  
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Pytanie:  
1) W parku przy ulicy Dąbrowskiego ciężko jest przebywać ze względu na zbyt duża ilość 

ptaków i konsekwencjami które się z tym wiążą. Prosimy o interwencję. 
2) Wjazd i wyjazd przy bloku 31 tzw. „szafie” jest zbyt wąski ma ok 5-6m szerokości jest 

problem z minięciem się. Prosimy o przyglądniecie się sprawie.  
3) Światła na skrzyżowaniu ulic Z. Chrzanowskiej i Dąbrowskiego są wyłączane                        

ok. godz. 20 – jest to zbyt wcześnie, na ulicach tych jest ciemno. 
Odpowiedź: 
Ad. 1  
Gniazda z terenu parku były usuwane. Jest określona pora, kiedy można usuwać gniazda 
ptasie. Dalsze działania zmierzające do ograniczenia liczby ptaków w parku będą 
podejmowane.  
 
Pytanie: Przy ulicy Lenartowicza 41 ma być budowany parking, w związku z czym tereny 
zielone maja być zabrane i zlikwidowane.  Co dzieje się w tej sprawie? 
Odpowiedź: Parking został tak zaprojektowany, aby został również pas zieleni. 
 
Pytanie: Prośba o wolny dostęp młodzieży do świetlicy oraz obiektów sportowych. 
Odpowiedź: Budowane są kolejne hale sportowe. Na ul. Hetmańskiej  powstaje nowa hala 
przy szkole. Będziemy rozmawiać z dyrektorami naszych placówek  o udostępnienie tych hal  
dla młodzieży. 
 
Pytanie:  

1) Problem z kanalizacją przy ulicy Leśnej; 
2) Ulica Żeglarska jest niebezpieczna - samochody jeżdżą tam bardzo szybko; 
3) Prośba o poprowadzenie linii autobusowej na ulice Żeglarska.  

Odpowiedź:  
Ad. 2  
Planujemy poprawę bezpieczeństwa na ulicy Leśnej. 
Ad. 1  
Kanalizacja przy ulicy Leśnej będzie realizowana przez MPWiK. 
 
Pytanie: Co ze sprawa sztucznego lodowiska, które miało powstać przy ulicy Hetmańskiej? 
Odpowiedź: Przy ulicy Wyspiańskiego miały powstać obiekty sportowe. Na razie są z tym 
pewne komplikacje.  Natomiast nie będzie likwidacji starego lodowiska przy                                   
ul. Wyspiańskiego.  
 
Pytanie: Co z budową basenu przy ulicy Matuszczaka? 
Odpowiedź: Basen ten jest własnością WSK. Wiadomo jest tyle, że koszty jego remontu 
byłyby większe niż budowa nowego basenu. Natomiast, Miasto prowadzi rozmowy                          
z inwestorami na temat powstania  Aquaparku w parku Sybiraków.  
 
 
 
 
         Protokołowała:  

     Joanna Wisz 


